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Zápis č.  12/2015 (12)  

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty technologické 
konaného dne 22. června 2015 v zasedací místnosti 230, 

v budově U15, Vavrečkova 5669, Zlín 
 

Přítomni: Dr. Staněk, Dr. Beníček, Dr. Gál, Dr. Rouchal, Dr. Egner, Dr. Jančová, 
Ing. Hnátková, N. Horká, D. Vítková (9 členů) 

Omluveni: Ing. Fojtl, Ing. Mizerová 

Hosté: doc. Čermák, doc. Ponížil, doc. Humpolíček, doc. Buňková, Dr. Hauerlandová, 
Bc. Vodinská, Ing. Totková, Ing. Martínková 

Program: 

1. Kontrola zápisu.   

2. Stav splnění usnesení AS FT. 

3. Projednání programu zasedání.  

4. Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření Fakulty technologické za období  

1-12/2014“. (tajemnice)  

5. Různé. 

Jednání zahájil a řídil předseda AS FT Dr. Staněk.  

Předseda AS FT Dr. Staněk sdělil, že je přítomno 9 členů z celkového počtu 11 a senát  
je usnášeníschopný. Zároveň omluvil Ing. Mizerovou a Ing. Fojtla. 

ad 1)   Kontrola zápisu.    

Předseda AS FT Dr. Staněk požádal přítomné členy senátu, zda mají připomínky,  

popř. doplňující návrhy k zápisu č. 11/2015 (11).  

Bez připomínek. 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 01/12/2015 

Akademický senát FT schválil zápis č. 11/2015 (11) ve znění zveřejněném 
v informačním systému FT UTB ve Zlíně. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   9  
PROTI   0  
ZDRŽEL SE   0 

Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ AS FT č. 01/12/2015 

Akademický senát FT schválil zápis č. 11/2015 (11) ve znění zveřejněném v informačním 
systému FT UTB. 

ad 2)  Stav plnění usnesení AS FT 

Na zasedání AS FT 11/2015 ani na předchozích nebyla přijata usnesení, vyžadující 

kontrolu plnění. 

ad 3)  Projednání programu zasedání 

Předseda AS FT Dr. Staněk požádal přítomné členy senátu a zástupce vedení fakulty,  

zda mají připomínky, popř. doplňující návrhy k představenému programu řádného 

zasedání senátu. 

Předseda AS FT Dr. Staněk informoval o návrhu na doplnění programu a to o bod: 

- Projednání dopisu rektora UTB ve Zlíně, týkajícího se připomínkování „Pravidel 

a rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“. 

NÁVRH USNESENÍ AS FT č. 02/12/2015 

Akademický senát schválil program řádného zasedání AS FT.  

1. Kontrola zápisu.   

2. Stav splnění usnesení AS FT. 

3. Projednání programu zasedání.  

4. Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření Fakulty technologické za období  

1-12/2014“. (tajemnice)  

5. Projednání dopisu rektora UTB ve Zlíně, týkajícího se připomínkování „Pravidel a 

rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“. (předseda AS FT) 

6. Různé. 

HLASOVÁNÍ 

PRO    9 
PROTI    0 
ZDRŽEL SE    0 

Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ AS FT č. 02/12/2015 

Akademický senát schválil program řádného zasedání AS FT. 

1. Kontrola zápisu.   

2. Stav splnění usnesení AS FT. 

3. Projednání programu zasedání.  

4. Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření Fakulty technologické za období  

1-12/2014“. (tajemnice)  

5. Projednání dopisu rektora UTB ve Zlíně, týkajícího se připomínkování „Pravidel a 

rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“. (předseda AS FT) 

6. Různé. 

ad 4)  Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření Fakulty technologické  

za období 1-12/2014“. (tajemnice) 

Předseda AS FT Dr. Staněk informoval o zapracovaných připomínkách a zaslané zprávě 

ve finální verzi a se sledováním změn členům senátu. Požádal tajemnici fakulty, aby se 

vyjádřila k předloženému materiálu. 

Tajemnice fakulty sdělila, že připomínky ze zasedání EK AS FT byly zapracovány a 

opravený dokument byl zaslán k projednání na řádné zasedání senátu. 

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval za vyjádření a požádal předsedu EK AS FT  

Dr. Beníčka o vyjádření ze zasedání EK AS FT. 

Předseda EK AS FT Dr. Beníček sdělil, že připomínky převážně formálního charakteru 

byly zapracovány a lze konstatovat závěr ze zasedání: 

- EK AS FT doporučuje po zapracování změn o předloženém materiálu hlasovat 

na řádném zasedání AS FT. 

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval a otevřel diskuzi k předloženému materiálu. 

 Dr. Egner se dotázala na finanční prostředky v tabulce na str. 5. Předložený 

materiál srovnávala se schváleným rozpočtem z roku 2014 a zjistila, že 

v pravidlech rozpočtu a zprávě o hospodaření jsou rozdílné částky. Požádala 

o vysvětlení. 
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- Tajemnice sdělila, že všechny finanční částky souhlasí. Přesto požádala 

předsedu AS FT Dr. Staňka o přestávku, aby mohla přinést „Pravidla a rozdělení 

finančních prostředků Fakulty technologické na rok 2014“. 

Předseda AS FT Dr. Staněk vyhlásil přestávku v 13:15 h. 

Předseda AS FT Dr. Staněk během přestávky rozdal k prostudování dopis od rektora, 

který bude projednán v dalším bodu zasedání. 

Konec přestávky v 13:25 h. 

- Tajemnice sdělila, že všechny finanční položky uvedené ve zprávě 

o hospodaření jsou shodné s údaji v „Pravidlech a rozdělení finančních 

prostředků Fakulty technologické na rok 2014“.  

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval a dotázal se na další připomínky. 

NÁVRH USNESENÍ č. 03/12/2015 

AS FT schválil „Zprávu o hospodaření Fakulty technologické za období 1-12/2014“. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   9 

PROTI   0 

ZDRŽEL SE   0 

 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 03/12/2015 

AS FT schválil „Zprávu o hospodaření Fakulty technologické za období 1-12/2014“. 

ad 5) Projednání dopisu rektora UTB ve Zlíně, týkající se připomínkování 

„Pravidel a rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“. (předseda AS 

FT) 

Předseda AS FT Dr. Staněk konstatoval, že členové senátu měli možnost si během 

přestávky přečíst dopis od rektora UTB ve Zlíně, který se týká připomínkování „Pravidel 

a rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“. Sdělil, že dopis byl směřován 

na předsedu AS FT, na vědomí tento dopis obdržel děkan fakulty doc. Čermák a 

předsedkyně AS UTB ve Zlíně Ing. Macháčková. V dopise je upozorněno na rozpory výše 
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uvedeného dokumentu se zákony č. 111/1998 Sb., č. 262/2006 Sb. a se Statutem UTB. 

Zároveň konstatoval, že by se měl senát k předloženému dopisu rektora vyjádřit a to 

formou usnesení.  

Předseda AS FT Dr. Staněk požádal děkana o jeho vyjádření. 

Děkan fakulty informoval o jednání s rektorem. Rektor mu sdělil, že má výhrady ke 

schválenému rozdělení finančních prostředků pro rok 2015. Děkan sdělil, že rektor se 

mohl jako ředitel CPM vyjádřit k předloženému materiálu před jeho schválením AS FT. 

Zároveň informoval, že ředitelé ostatních ústavů FT své připomínky k předloženému 

materiálu zaslali. 

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval za vyjádření a sdělil, že AS FT vyzve usnesením 

děkana, aby na základě dopisu předložil přepracovaný materiál nebo podal vysvětlení 

k uvedeným připomínkám. Informoval členy AS FT, že bude svoláno zasedání senátu a 

případné zasedání legislativní a ekonomické komise. Je zapotřebí, aby se obě komise 

k předloženému materiálu, který bude dodán od děkana, vyjádřily. Legislativní komise 

po legislativní stránce a ekonomická po stránce ekonomické.  

Předseda AS FT Dr. Staněk informoval o druhé straně dopisu rektora, kde rektor 

doporučuje členům senátu příslušné školení. 

 Dr. Rouchal se dotázal, zda lze očekávat právní rozbor. 

- Děkan sdělil, že bude osloven nezávislý právník z oblasti pracovního a 

vysokoškolského práva. 

 Dr. Rouchal se upozornil na skutečnost, že jako základ pro přípravu pravidel 

rozdělení finančních prostředků pro rok 2015 sloužily pravidla z roku 2014, 

k nimž se rektor v loňském roce nevyjádřil. Zároveň sdělil, že s proškolením 

nemá osobně problém. 

 Dr. Beníček sdělil, že se chystá novela VŠ zákona, což je další důvod pro případné 

školení a to na všech úrovních. 

Předseda AS FT Dr. Staněk informoval o posledním odstavci z dopisu rektora. Rektor zde 

upozorňuje předsedu AS FT na jeho nekorektní jednání při volbě kandidáta  

na jmenování děkanem FT, kdy předseda senátu účelně zatajil informaci o stanovisku 

rektora ke jmenování kandidáta děkanem.  



 

 

Stránka6 z 8 

 

 

Předseda AS FT Dr. Staněk sdělil, že zvažoval před volbou, zda má přečíst dopis  

od rektora, který mu přišel v kopii (na vědomí) formou e-mailu adresovaného děkanovi 

FT. Jeho rozhodnutí bylo, že dopis od rektora nebude před samotnou volbou přečten a to 

z důvodu případného ovlivňování voleb. Dále se rektor v tomto dopise vyjadřuje o svém 

neměnném stanovisku k jmenování děkana. Dle zákona č. 111/1998 Sb. děkana jmenuje 

a odvolává na návrh akademického senátu fakulty rektor. Bohužel již nikde není psáno, 

do kdy má rektor zvoleného kandidáta jmenovat. Mandát děkanovi končí k 5. 9. 2015 a 

do té doby může rektor ještě změnit své vyjádření. 

 N. Horká se dotázala, zda se senát může ohradit proti rozhodnutí rektora. 

- Předseda AS FT Dr. Staněk sdělil, že v případě nejmenování může senát pouze 

po vypršení mandátu stávajícího děkana vyhlásit nové volby na jmenování 

kandidáta děkanem. Proti rozhodnutí rektora není dovolání. 

 Dr. Rouchal sdělil, že v kopii zaslaný dopis e-mailem na předsedu senátu 

nepovažuje za oficiální dopis rektora vyjadřující se k volbě děkana. Zároveň 

uvedl, že z dopisu nikterak nevyplývá, že by měl být jeho obsah zveřejněn před 

zasedáním AS FT. 

- Dr. Beníček sdělil, že vyšla směrnice rektora k pravidlům pro používání 

elektronické pošty na UTB ve Zlíně. Přečetl obecná ustanovení k používání 

elektronické pošty, která je určena pro komunikaci v pracovních a studijních 

záležitostech. Může sloužit i pro osobní korespondenci při dodržování pravidel 

etického vystupování, tak aby komunikace nemohla být zneužita proti zájmům 

UTB. 

 Ing. Hnátková se dotázala na důvody rektora, aby nejmenoval děkana. 

- Předseda AS FT Dr. Staněk přečetl hlavní důvody nejmenování uvedená 

v emailu rektora zaslaného před volbou, jedná se o: absenci při strategických 

řešení a to i v kategorii střednědobých vizí. 

 Ing. Hnátková požádala děkana, aby se vyjádřil k tomuto důvodu. 

- Děkan sdělil, že fakulta pracuje na krátkodobých, střednědobých a 

dlouhodobých vizích. Tyto vize byly představeny v prezentaci při představení 

kandidáta na jmenování děkanem. Sdělil, že dlouhodobé vize jsou směřovány na 

období 10 – 15 let a děkan je volen na 4 roky. Nelze tedy dlouhodobou vizi 

vnímat jako vizi fakulty, ale vizi univerzity a to v pedagogické a 

vědeckovýzkumné činnosti. 
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 Ing. Hnátková se dotázala, kde tedy nastala chyba. 

- Děkan sdělil, že s rektorem proběhlo před čtrnácti dny jednání, kdy na 

posledním zasedání kolegia rektora sdělil, že nesouhlasí s rozdělením pravidel 

rozpočtu. Po dohodě s rektorem bylo dojednáno, že po skončení služebních cest 

obou představitelů se setkají a vyjasní si neshody. K tomuto setkání dosud 

nedošlo. 

- Tajemnice sdělila, že AS FT schvaluje rozdělení finančních prostředků 

přidělených fakultě. Dále uvedla, že fakulta se nesmí dostat do deficitních čísel a 

musí hospodařit s vyrovnaným rozpočtem. Pokud se do deficitních čísel dostane 

ústav, tak se to řeší dokrytím ze společných nákladů fakulty. Ředitel ústavu 

požádá senát o dokrytí nákladů. 

NÁVRH USNESENÍ č. 04/12/2015 

Na základě dopisu rektora č. j. 1179/R/2015 AS FT vyzval děkana FT, aby prověřil, zda 

„Pravidla a rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“ jsou v souladu s platnou 

legislativou. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   9 

PROTI   0 

ZDRŽEL SE   0 

 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 04/12/2015 

Na základě dopisu rektora č. j. 1179/R/2015 AS FT vyzval děkana FT, aby prověřil, zda 

„Pravidla a rozdělení finančních prostředků FT pro rok 2015“ jsou v souladu s platnou 

legislativou. 

Předseda AS FT Dr. Staněk sdělil, že na základě schváleného usnesení byl děkan vyzván 

k prověření a informoval, že bude o této skutečnosti informovat dopisem rektora 

univerzity. 

Předseda LK AS FT Dr. Rouchal doporučil usnesení i k poslednímu odstavci dopisu 

rektora tykajícího se údajné nekorektnosti jednání předsedy AS FT před volbou 

kandidáta na jmenování děkanem. 
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NÁVRH USNESENÍ č. 05/12/2015 

Na základě dopisu rektora č. j. 1179/R/2015 se AS FT usnesl, že jednání předsedy AS FT 

před volbou i v průběhu volby kandidáta na jmenování děkanem nepovažuje  

za nekorektní. 

HLASOVÁNÍ 

PRO   8 

PROTI   0 

ZDRŽEL SE   1 

 

Návrh byl přijat. 

USNESENÍ AS FT č. 05/12/2015 

Na základě dopisu rektora č. j. 1179/R/2015 se AS FT usnesl, že jednání předsedy AS FT 

před volbou i v průběhu voleb kandidáta na jmenování děkanem nepovažuje  

za nekorektní. 

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval členům senátu za hlasování a jejich vyjádření. 

Sdělil, že závěr bude sdělen rektorovi univerzity. 

ad 6) Různé. 

Předseda AS FT Dr. Staněk sdělil, že termín dalšího řádného zasedání bude včas sdělen a 

bude záviset na termínu předložení výše uvedených materiálů. 

Předseda AS FT Dr. Staněk poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání 

Akademického senátu FT. 

 
Ve Zlíně dne: 22. 6. 2015 
Konec zasedání: 14:32 h 
Zapsala: Ing. Jitka Totková 
 
 
    Ing. Michal Staněk, Ph.D. 
          předseda AS FT 


